
 

 

ACTA DE SESSIÓ DEL PLE ORDINARI DE 3 DE SETEMBRE DE 2020 DE 

L’AJUNTAMENT DE SANT MARTÍ DE CENTELLES 

 

 

 

Identificació de la sessió: 

 

 

Sessió núm.:           5/2020 

Dia:                           3 de setembre de 2020 

Caràcter:           ordinari 

Lloc:            Sala d’actes 

Hora:            19 h 

 

 

Hi assisteixen: 

 

Sra. Núria Roca i Carrasco, alcaldessa  

Sr.   Jaume Roca i Carrasco, regidor, segon tinent d’alcalde  

Sr.   Luis Francisco Espada Roman, regidor, tercer tinent d’alcalde 

Sra. Magdala Jaumandreu Solaní, regidora 

Sr.   Lluís Sallés Farràs, regidor 

Sr.   Xavier Serrat i Sellabona, regidor 

Sra. M. Rosa Jiménez Camacho, regidora 

Sr.   Josep M. Codina Morell, regidor 

 

Sra. M. Cristina Aliguer i Miró, secretària de la Corporació 

 

Excusen assistència: 

 

Sr.   Josep Llobera i Llimargas, regidor, primer tinent d’alcalde 

 

 

ORDRE DEL DIA  

 
1.- Aprovació acta anterior (4/2020)  

2.- Aprovació ordenança per la promoció de les instal·lacions d’autoconsum amb 

energia fotovoltaica en el municipi de Sant Martí de Centelles  

3.- Ratificació Decret núm. 152/2020, Moció per la suficiència financera dels ens 

locals  

4.- Decrets de l’alcaldia i actes de la Junta de Govern Local  

5.- Mocions  

6.- Precs i preguntes 
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1.- Aprovació acta anterior (4/2020) 

El Sr. Serrat comenta que en els precs i preguntes de la ultima sessió quan es va queixar 

de la brutícia dels gats es referia a que embruten els jardins i carrers del poble, i també 

propietats privades. 

La Sra. Jiménez  aclareix que quan va dir a l’alcaldessa que comptes amb ella pel tema 

Covid es referia als tres regidors del seu grup. 

Fetes aquestes  manifestacions l’acta es aprovada per unanimitat. 

 

2.- Aprovació ordenança per la promoció de les instal·lacions d’autoconsum amb 

energia fotovoltaica en el municipi de Sant Martí de Centelles  

Vist el text de l’ordenança per a la promoció de les instal·lacions, d’autoconsum amb 

energia fotovoltaica que estableix una regulació municipal que incentiva la implantació 

de les instal·lacions d’autoconsum amb energia solar fotovoltaica en l’àmbit municipal i 

permet el desenvolupament de la generació elèctrica distribuïda en tot el territori, tot 

transformant a la vegada el model econòmic relacionat amb la generació elèctrica cap 

a un de més sostenible i ecològic.  

 

Atès que l’ordenança per a la promoció de les instal·lacions d’autoconsum preveu 

bonificacions en l’àmbit impositiu municipal, concretament en l’Impost sobre Béns 

Immobles i en l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres.  

 

Atès que l’aprovació de les ordenances municipals és una competència atribuïda al Ple 

de la corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) de la Llei 7/1985, 

de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  

 

Atès que el procediment d’aprovació de les ordenances locals n’exigeix l’aprovació 

inicial, la submissió a informació pública, la concessió d’audiència als interessats i 

l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text integra.  

 

Atès que al no tractar-se del Reglament orgànic de la corporació, aquesta ordenança 

només requereix l’aprovació per majoria simple, sense que calguin quòrums qualificats, 

per aplicació de l’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril.  

 

Atès que l’article 178 del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 

refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, disposa que les ordenances 

s’entendran aprovades definitivament amb caràcter automàtic si no s’hi presenta cap 

reclamació o suggeriment durant la informació pública.  

 

Vist l’informe de secretaria,  

 

El Ple per unanimitat  ACORDÀ : 
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Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança municipal per a la promoció de les 

instal·lacions d’autoconsum amb energia fotovoltaica en el municipi de Sant Martí de 

Centelles, segons el text que s’adjunta als presents acords.  

 

Segon.- Sotmetre a informació pública els presents acords i el text de l’ordenança pel 

termini mínim de trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar reclamacions i suggeriments, 

mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la Província, al 

Diari Oficial de la Generalitat , al tauler d’anuncis de l’ajuntament i a la web municipal. 

El termini d’informació pública començarà a comptar des del dia de la publicació de 

l’anunci al BOP.  

 

Tercer.- Disposar que, si no s’hi formula cap reclamació ni suggeriment durant el termini 

d’informació pública, l’Ordenança que ara s’aprova inicialment quedarà aprovada 

definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior, i es procedirà directament a la 

publicació. 

 

3.- Ratificació Decret núm. 152/2020, Moció per la suficiència financera dels ens 

locals  

Vist que a l’acord vuitè  del Decret  de l’ alcaldia  152/2020,  es disposa que  el text de 

la resolució  es presentarà  al ple per a la seva ratificació 

 

“Vista la moció per a la suficiència financera dels ens locals tramesa per l’Associació 

Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, següent:  

  

La crisi generada per la pandèmia de la Covid-19 ha posat a prova també la capacitat 

de resposta de la nostra societat. La ciutadania, els sectors socials i econòmics, les 

entitats i també les institucions hem hagut d’afrontar situacions per les quals no estem 

preparats.  

  

Als ajuntaments, en ser la primera porta d’accés de la ciutadania i, alhora, 

l’administració més propera per a conèixer i donar resposta a les necessitats de les 

nostres veïnes i veïns, se’ns ha posat a prova una vegada més en situacions 

d’emergència i, aquesta vegada, de manera generalitzada a tot el país. Tant els electes 

com les treballadores i treballadors públics hem actuat amb esperit de servei en benefici 

de les nostres respectives comunitats locals.  

  

Però la crisi no ha acabat, i arriben altres situacions que ens exigeixen estar preparats 

per afrontar-les. Tant en la resposta inicial com ara, que ens cal aplicar mesures urgents 

per a la recuperació social i econòmica, la pandèmia ha posat en evidència la fragilitat 

dels mitjans locals, la manca d’eines per afrontar-ho i l’escassetat de recursos 

econòmics i financers per a poder assumir les solucions de futur amb garanties.  

  

La llei d’estabilitat pressupostària de l’any 2012 i la limitació que imposava en la regla 

de despesa i la LRSAL del 2013, van ser la resposta legislativa de l’Estat espanyol a 

les mesures d’austeritat imposades a nivell Europeu per l’anterior crisi econòmica. Al 

cap dels anys, s’ha evidenciat que qui millor ha complert aquelles mesures han estat 

els ens locals. El compliment dels objectius de dèficit, la limitació de l’endeutament, 
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l’aplicació de mesures econòmiques i financeres, s’han aplicat a les hisendes locals. 

Però aquest compliment modèlic, no serveix per a donar resposta a l’actual crisi. I 

menys si no podem disposar ni tan sols dels propis recursos que els ajuntaments hem 

acumulat gràcies a la bona gestió i en compliment de la normativa abans citada.  

  

Per tal que els ens locals puguem afrontar amb garanties nous rebrots de la pròpia crisi 

sanitària però, a la vegada, també puguem aplicar les imprescindibles mesures 

efectives per la inclusió social i la reactivació econòmica, així com pel sobreesforç i la 

greu tensió que viuen les hisendes locals degut a la pandèmia, ens calen nous 

instruments legislatius i econòmics que ara no tenim. Eines per a fer front a la conjuntura 

inicial, però també estructural que enforteixin les administracions locals de cara al futur.  

  

La suficiència financera dels ens locals és un principi present en tots els ordenaments 

jurídics que garanteix els recursos necessaris per a fer front a les competències pròpies 

i els serveis impropis que es presten habitualment, i més en crisis com la que estem 

patint. Al costat d’aquest principi, hem de reivindicar també l’autonomia local. Més enllà 

de l’harmonització financera de totes les administracions i fixar en corresponsabilitat les 

limitacions que corresponen, no se’ns poden imposar més tuteles que ens limitin 

l’administració dels recursos dels ens locals, que no deixen de ser de la ciutadania, i 

que s’han d’enfocar a les necessitats urgents de la pròpia ciutadana.  

  

En aquest context i amb les dificultats normatives actualment vigents en l’ordenament 

jurídic que obliguen als Ajuntaments a l’equilibri pressupostari, el Govern de l’Estat i la 

FEMP van signar un acord, el passat 4 d’agost,  per “contribuir des dels municipis a 

desenvolupar una mobilitat sostenible, l’Agenda Urbana i polítiques de cures i suport a 

la cultura” que es va plasmar normativament en el Reial Decret llei 27/2020, de 4 

d’agost, de mesures financeres, de caràcter extraordinari i urgent, aplicables a les 

entitats locals. Les propostes que s’incorporen en aquest acord i en el posterior Reial 

Decret Llei, malgrat que posen a disposició dels Ajuntaments recursos econòmics, ho 

fan establint unes condicions que no s’adeqüen a les reivindicades del municipalisme 

català. En lloc de facilitar l’ús de romanents de tresoreria per a despeses generals per 

part dels ajuntaments, se n'estableix la transferència voluntària de la seva totalitat, com 

a préstec, a l'Administració General de l'Estat, que el retornarà en un termini de quinze 

anys a partir de 2022. Com a contrapartida, s'habilita un crèdit extraordinari de 5.000 

milions d'euros al qual només tindran accés, en proporció a l'aportació que facin a 

l'Estat, els municipis que transfereixin els seus romanents, amb els riscos de liquiditat 

que això els podrà comportar, flexibilitzant únicament la regla de la despesa per a l’any 

2020, i generant un greuge respecte als municipis que no disposen en l’actualitat de 

romanents.  

  

Atès què el Reial Decret Llei 27/2020 ha de passar el tràmit parlamentari, en base a 

les atribucions que em confereix l’article 53.k del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril 

pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,  

  

RESOLC:  
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PRIMER.- Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles a l’acord 

signat per la FEMP i el Govern de l’Estat, el dia 4 d’agost, “per contribuir des dels 

municipis a desenvolupar una mobilitat sostenible, l’agenda urbana i polítiques de cures 

i suport a la cultura”, i instar el Govern de l’Estat i els grups parlamentaris a recollir les 

reivindicacions financeres dels ens locals en els termes d’aquesta moció, tot garantint 

el crèdit extraordinari per a la recuperació econòmica i social de les entitats locals amb 

una dotació mínima a fons perdut de 5.000M€.   

  

SEGON.- Emplaçar el Govern de l’Estat Espanyol a flexibilitzar la regla de despesa i a 

modificar la llei 2/2012 d’estabilitat pressupostària, per així donar més marge a les 

administracions locals en la resposta a la present crisi.  

  

TERCER.- Reclamar al Govern de l’Estat que permeti que les administracions locals 

puguin disposar del superàvit de l’any 2019 i dels romanents acumulats per a destinar-

los a mesures per a la reactivació socioeconòmica de les respectives comunitats locals. 

A la vegada, que es garanteixi l’accés dels ens locals que no tinguin aquesta possibilitat 

al crèdit estatal extraordinari anunciat per a la recuperació econòmica i social de les 

entitats locals i evitar, d’aquesta forma, municipis de segones velocitats.   

  

QUART.- Instar el Govern de la Generalitat a crear un fons de cooperació extraordinari 

incondicionat per als ens locals. Aquest fons hauria d’estar dotat amb un mínim de 150 

milions d’euros l’any 2020 i  la mateixa quantitat per a l’any 2021, amb l’objectiu de 

donar resposta, des de l’administració més propera al ciutadà, a les mesures 

necessàries per reactivar les economies locals i atendre les noves necessitats socials 

que ha generat la pandèmia.  

  

CINQUÈ.- Apel·lar al Govern de la Generalitat perquè es quantifiquin, conjuntament 

amb les entitats municipalistes, les despeses a què han hagut de fer front les 

administracions locals, per serveis impropis derivats de la pandèmia i per les noves 

regulacions i plans de desconfinament que s’han regulat durant aquests mesos. 

L’objectiu d’aquesta quantificació és que s’habiliti la corresponent línia de compensació 

econòmica a les administracions locals d’unes despeses que no els corresponen.  

  

SISÈ.- Sol·licitar al Govern de l’Estat, al Congreso de los Diputados, al Govern de la 

Generalitat i al Parlament de Catalunya que es reguli per Llei l’obligació que qualsevol 

nova regulació ha d’anar acompanyada d’una avaluació d’impacte competencial i 

econòmic en els ens locals i, si és el cas, les mesures compensatòries.  

  

SETÈ.-  Comunicar l’aprovació d’aquesta moció al Govern de la Generalitat, al 

Parlament de Catalunya, perquè ho traslladin als grups parlamentaris, al Govern de 

l’Estat Espanyol, a la FEMP i al Congreso de los Diputados, per fer-ho arribar també 

als seus grups parlamentaris. Finalment, comunicar-ho també a l’Associació Catalana 

de Municipis (ACM) i a la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) per a poder fer 

el seguiment del suport de les mesures proposades en les administracions locals del 

nostre país.  
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VUITÈ.-  Donar compte d’aquesta resolució al Ple en la primera sessió que aquest 

convoqui per la seva ratificació. “ 

 

El  Decret  és ratificat per unanimitat  en tota la seva extensió- 

  

4.- Decrets de l’alcaldia i Actes de la Junta de Govern Local  

L’alcaldessa, Sra. Núria Roca, en compliment de l’establert a l’article 42 del Reglament 

d’Organització i funcionament de règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial  

Decret 2568/1986, de 28 de novembre, dóna compte de les resolucions núm. 139/2020                   

a 157/2020. 

 

En relació a les actes de les juntes de Govern dels mesos  de maig i de juny d’enguany 

el Sr. Serrat s’interessa per alguna factura i subvenció municipal que li és aclarit per 

l’alcaldessa. 

 

El ple es dóna per assabentat. 

 

5.- Mocions  

 

5.1 “MOCIÓ CONJUNTA DE LES ÀREES BÀSIQUES DE SERVEIS SOCIALS DE LA 

COMARCA D'OSONA PER SOL·LICITAR A L'INSTITUT NACIONAL DE LA 

SEGURETAT SOCIAL, L'ACCÉS A LA TRAMITACIÓ DE L'INGRÉS MÍNlM VITAL 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El Consell de Ministres va aprovar el Real decret Llei 20/2020, de 29 de maig, pel que 
s'estableix l'lngrés Mínim Vital, publicat al BOE el 1 de juny de 2020, una prestació 
econòmica de Ia Seguretat Social. 

Des de bon començament va generar moltes preguntes malgrat l'esforç de comunicació 
i de divulgació esmerçat. Un dels punts més confosos era Ia seva convivència amb les 
ajudes autonòmiques regulades en el mateix sentit que I'IMV; amb Ia Renda Mínima de 
Ciutadania de Ia Generalitat de Catalunya. 

Com a Serveis Socials Bàsics ens correspon garantir els drets de Ia ciutadania a aquells 
col·lectius amb més dificultats i en situació d'exclusió. Moltes d'aquestes persones 
manifesten greus per a fer tràmits online, única via disponible actualment per 
tramitar aquesta prestació. 

Quan hem trucat a l'oficina de Ia Seguretat Social referent de Ia comarca, situada a Vic, 
per tal de demanar cites prèvies, aquesta està tancada i desconeixem Ia previsió de 
data d'obertura. 
 
Telefònicament ens han informat que no tenen intenció de tramitar I'IMV per què van 
col·lapsats, i que, en cas de fer el tràmit telemàticament, quedarà a Ia carpeta per 
resoldre per què el reglament que ha de regular aquest ajut, encara no està fet. 

Que els serveis socials bàsics han rebut una forta demanda d'ajut per necessitats 
bàsiques provocada per Ia falta de pagaments dels ERTOS , realitzats a conseqüència 
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de l'estat d'alarma ocasionat per Ia pandèmia del covid 19: dispositius d'emergència per 
assumir l'augment de gestió i despesa de targes moneder i ajuts d'urgència degut a Ia 
manca d'ingressos sobtada. 
 
Que en l'actualitat son els serveis socials bàsics qui estan informant a Ia ciutadania 
respecte d'aquesta nova prestació, generant expectatives a Ia ciutadania que no poden 
ser satisfetes. 

Coneixem Ia possibilitat de fer conveni amb I'INSS per poder facilitar Ia tramitació de 
l'lngrés Mínim Vital, però fins el moment no ha arribat cap proposta de l'administració de 
l'estat a les diferents administracions locals de Ia comarca: Consell Comarcal d'Osona, 
Mancomunitat La Plana, Ajuntament de Vic i Ajuntament de Manlleu. 

 

Creiem que Ia manera de procedir és delegar-ne Ia gestió de manera ordenada i 
endreçada, planificada i mitjançant un conveni, que podria assumir el Consell Comarcal 
d'Osona. 

 

Les Àrees Bàsiques de Serveis Socials de Ia Comarca d'Osona ens trobem davant una 
situació de molta confusió respecte uns drets bàsics de ciutadania que creen pressió i 
demanda al nostre sistema sense que es pugui donar una resposta a aquesta situació. 

Tota aquesta situació genera indefensió a Ia ciutadania, manca d'accés a uns drets 
bàsics a una part de Ia població en situació de vulnerabilitat i exclusió extrema. 

Davant d'aquesta situació, 

DEMANEM: 

1. Que l'Administració central de l’ Estat, a través de Instituto Nacional de Ia 
Seguridad Social, posi els serveis i mecanismes necessaris , per tal que pugui 
atendre les demandes d'informació i tramitació de Ia Ingrés Mínim Vital a Ia 
comarca d'Osona, procedint a l'obertura de Ia seva oficina de Vic. 

2. Sol·licitar al Govern central l'elaboració i aprovació d'un reglament que derivi de 
Ia Ilei 20/2020 per ta! de permetre Ia seva aplicació real i correcte desplegament. 

3. Manifestar Ia nostra voluntat a signar un acord o conveni amb el Consell 
Comarcal d'Osona, que permeti iniciar l'atenció a Ia ciutadania per Ia tramitació 
de I' IMV , així com el finançament necessari per dur a terme aquesta actuació. 

4. Sol·licitar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies i a Ia Direcció 
General de Serveis Socials que es permeti seguir gestionant Ia Renda Garantida 
de Ciutadania independentment de Ia coexistència amb I'IMV fins que es faciliti 
Ia tramitació de I'IMV, i que no sigui un impediment per Ia resolució d'aquests 
expedients, assegurant així uns drets bàsics en moments d'alta vulnerabilitat 
econòmica. 

5. Que la Generalitat faci d'interlocutor amb l'Administració de l'Estat per tal que 
aquest disposi dels serveis i recursos necessaris per fer real l'accés a Ia 
prestació de l' lngrés Mínim Vital al nostre territori.” 

 

S’ aprova per unanimitat 
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5.2 “MOCIÓ MUNICIPAL A FAVOR DE LA REFORMA HORÀRIA  
 
La desorganització horària a Catalunya és resultat de la superposició dels vells horaris 
fabrils, agreujats per transformacions patides pel creixement econòmic durant el 
franquisme i l’impacte de les demandes pròpies dels anys de creixement desordenat, 
especialment del sector dels serveis, i també, sovint, de la cultura del presencialisme al 
treball, o bé per la necessitat de realitzar llargues jornades de treball per assolir salaris 
adequats al cost real de la vida. Aquesta situació deriva en seriosos obstacles per a la 
competitivitat i la producció empresarial, en l’augment de riscos psico-socials de les 
persones treballadores, la persistència de la divisió sexual del treball amb el 
manteniment de la desigualtat de gènere, els problemes de salut derivats de la manca 
de son en adults i infants, els baixos rendiments educatius, la manca de temps familiar 
i personal per al lleure, la cultura i l’activisme social i en una disminució del benestar de 
la societat en general. En aquest sentit, al llarg dels darrers anys s’ha aprofundit en la 
recerca, i els estudis dels quals disposem demostren que es fa del tot necessari i urgent 
desfer-se de la rèmora que representa la desorganització horària actual, incapaç de fer 
front a la complexitat del moment present.  
 
A gairebé tot Europa, l’horari laboral és de 8-9 h. a 17-18 h., parant un màxim d’una hora 
per dinar a meitat de la jornada. A l’estat espanyol –i per tant a Catalunya-, però, és 
habitual que la població treballadora s’aturi dues hores per dinar -a l’àmbit escolar poden 
ser tres-, i que la jornada laboral s’allargui fins a les 19 h. o les 20 h. del vespre, o més 
enllà. Aquesta jornada poc compactada provoca sopar a partir de les 21 h. en el millor 
dels casos, dificulta el temps de cura d’infants i gent gran, afebleix la participació cívica 
i comunitària, impossibilita el consum i gaudi de la cultura i per descomptat baixa 
l’eficiència de les organitzacions. El prime time televisiu s’acomoda a horaris que fan 
reduir les hores de son. En definitiva, se solapa el temps personal i el temps de descans. 
A més, aquesta organització del temps de vida quotidiana no té l’origen en el clima, un 
mite que es desmunta tot sol comprovant que a Portugal, Marroc, Itàlia o Grècia se sopa 
a les 19-20 h. del vespre. Per altra banda, a Europa fa algunes dècades que va 
començar la substitució dels horaris nascuts amb l’era industrial per uns altres 
d’adaptats i flexibles a les necessitats d’igualtat, productivitat i participació de la 
ciutadania. Diversos estudis de la Fundació Europea per a la Millora de les Condicions 
de Vida i de Treball (Eurofound), amb dades d’Eurostat, mostren que estan avançant en 
el bon camí, tot i que hi ha diferències entre estats segons els models adoptats.  
 
Al nostre país el debat tot just s’inicià fa uns anys i ara sembla que se’n pren consciència 
de manera més àmplia en un context de crisi en què cal trobar fórmules d’optimització 
dels recursos escassos, però sobretot, en què cal proposar estils de vida no determinats 
exclusivament per una compulsió productivista i consumista. L’ordre horari hauria de ser 
la norma, i la flexibilitat individualitzada l’excepció en tots els àmbits. Establir un horari 
racional generalitzat hauria de ser la norma a aplicar en tots els àmbits socials i 
econòmics, públics i privats, sense perjudici que es reconeguin després determinades 
situacions de flexibilització horària, i per tant excepcions a les normes generals, per 
atendre determinades situacions personals o de determinats col·lectius. En aquest 
context al gener de 2014 es va presentar la Iniciativa per a la reforma horària – Ara és 
l’Hora, una entitat que ha estat impulsant des de la societat civil el debat sobre la 
reformulació dels horaris a Catalunya. El juliol de 2017 va tenir lloc la signatura del pacte 
per a la Reforma horària, on 110 organitzacions i institucions del país varen acordar la 
carta de compromisos cap a l’Objectiu 2025, que suposa el gran acord de país per 
arribar al 2025 havent aconseguit els compromisos i acords derivats del pacte. El gener 
de 2019 es va crear l’Oficina per a la reforma horària amb l’objectiu, entre altres, de 
coordinar les polítiques en l'àmbit de l'organització i usos dels temps de la vida 
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quotidiana i en el compliment dels acords del Pacte per a la Reforma Horària i fer-ne el 
seguiment de l'execució. El juliol de 2020 el Govern va presentar el Pla Viure Millor que 
inicia el desplegament dels compromisos derivats del Pacte per a la Reforma Horària. 
 
La crisi sanitària, derivada per la pandèmia de la Covid19, i que ha suposat un 
confinament sobtat alterant enormement els hàbits quotidians de les persones, també 
ha obert una nova finestra d’oportunitats en allò que fa referència a l’aprofitament d’unes 
tecnologies que ja teníem a l’abast i de l’ús que se’n fa alhora de relacionar-nos, també 
professionalment. I en l’aprofundiment d’una nova cultura del temps  que ja quedava 
reflectida en els compromisos del Pacte per a la Reforma Horària. La irrupció del treball 
a distància ha obert tot un camp de possibilitats en aquest sentit. 
  
L’Ajuntament de Sant Martí de Centelles aprova aquesta resolució amb l’objectiu de 
donar suport a les mesures que facin possible fer la transició cap a la reforma horària 
formulada en un moment concret en el temps. En la forma en què està organitzada la 
nostra societat, el temps esdevé un factor sistèmic dins del model social. Cal cercar 
mesures legislatives i de promoció i sensibilització que abordin el canvi a tres nivells: a 
nivell macro (de la societat), a nivell meso (de les organitzacions, empreses i institucions 
que la componen) i a nivell micro (de les persones). Superat el debat de la conveniència, 
l’objectiu d’aquests treballs és debatre la viabilitat per transitar cap al retorn de Catalunya 
als horaris anteriors al franquisme, adaptats a la nova realitat social, econòmica i 
cultural. Els agents que poden fer possible aquesta reforma se situen principalment en 
l’acció sobre els horaris laborals, però també en els escolars, els comercials, els 
culturals, els esportius, els televisius i els associatius, així com en les infraestructures 
públiques i privades que els puguin permetre.  
 
Tot això és el que justifica que l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles es pronunciï a 
favor de la reforma horària. Així, actuant amb coherència a partir d’aquest acord 
favorable i amb l’ànim de millorar la gestió del temps i d’esdevenir, alhora que motor, 
organització exemplificadora de la reforma horària, l’Ajuntament de Sant Martí de 
Centelles es compromet a iniciar el procés per a la implantació de mesures d’acord amb 
aquesta iniciativa, fent-ne el seu seguiment i avaluació.  
 
Amb aquesta resolució, l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles passa a formar part de 
la Xarxa de Ciutats i Pobles per la Reforma Horària, xarxa que té per objectius: 
reconèixer i promoure la tasca dels ajuntaments i dels consells comarcals compromesos 
amb l’impuls de la reforma horària; facilitar, intercanviar i difondre coneixements i 
experiències entre ajuntaments i consells comarcals en l’àmbit de la gestió del temps i 
la conciliació, presencial i virtualment; i fer xarxa amb altres organitzacions públiques, 
privades i del tercer sector, a nivell local i internacional, per generar sinergies i avançar 
conjuntament. Així també, és mitjançant la Xarxa de Ciutats i Pobles per a la Reforma 
Horària que l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles s’adhereix als principis del pacte 
per a la reforma horària que pren l’objectiu 2025 com el propòsit en què les institucions 
i organitzacions es comprometen a: 
 

1. Recuperar les dues hores de desfasament horari amb relació a la resta del món. 

2. Impulsar una nova cultura del temps a les organitzacions a favor de models més 

eficients i més flexibles per atendre les noves necessitats socials. 

3. Consolidar el factor temps com a nova mesura de llibertat, equitat i benestar. 

 
La Xarxa de Ciutats i Pobles per a la Reforma Horària està coordinada per la Generalitat 
de Catalunya a través de la seva Oficina per a la Reforma Horària i per al seu impuls i 
desenvolupament compta amb la col·laboració de l’Associació Catalana de Municipis 
(ACM), la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) i la Iniciativa per a la Reforma 
Horària “ARA ÉS L’HORA”.  
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L’Ajuntament de Sant Martí de Centelles comunicarà l’aprovació d’aquesta moció via 
correu electrònic adreçat a l’Oficina per a la Reforma Horària del Departament de la 
Presidència de la Generalitat de Catalunya (reformahoraria@gencat.cat) adjuntant-hi la 
mateixa.” 

 

S’aprova per unanimitat 

 

6.- Precs i preguntes  

a) El Sr. Serrat pregunta pel botellón que es fa al pati de Prensoland. 

L’alcaldessa li contesta que el vigilant de nit ho va veure i va avisar als mossos però no van 

poder venir. Només tenen tres patrulles. Continua dient l’alcaldessa que d’aquesta situació 

ja en va parlar amb el cap dels mossos. Ara, es tancarà el carrer els caps de setmana. Des 

de l’Ajuntament es farà tot el possible perquè no es repeteixi. 

b) El Sr. Serrat comenta  que a la UA5 hi ha un mur  de color blanc i pregunta si es acceptat 

urbanísticament. 

L’ alcaldessa li contesta que ho comentarà amb l’arquitecta. 

 

I no havent més assumptes que tractar l’alcaldessa aixeca la sessió a les 20,30h. en dono 

fe. 
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